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Spørgsmål nr. 331 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Kan ministeren kommentere teledataredegørelsens oplysning 
om, at Rigspolitiet efter to politikredses opfattelse også før no-

vember 2018 var bekendt med problemer med manglende op-

lysninger i konverterede teledata?” 

 

Svar: 

 

Der henvises til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 329 (Alm. del) 

fra Folketingets Retsudvalg. Det fremgår heraf, at det følger af rigspoliti-

chefens og rigsadvokatens overvejelser og nye tiltag på baggrund af teleda-

tasagen af 1. oktober 2019 – som jeg oversendte til Retsudvalget den 3. ok-

tober 2019 (Alm. del – Bilag 9) – at der i en årrække har været fejl i Rigs-

politiets konvertering af teledata. Derudover har der hos Rigspolitiet ikke 

været tilstrækkelig kvalitetskontrol, ligesom der heller ikke har været til-

strækkelig dokumentation af og opfølgning på fejl. Dette har betydet, at der 

ikke systematisk er blevet orienteret om kendte fejl og risici i teledata til de 

øvrige aktører i straffesagskæden. Endelig har det ledelsesmæssige fokus på 

Rigspolitiets Telecenters virksomhed igennem flere år været utilstrækkeligt. 

Disse forhold har samlet betydet, at der over en årrække har været fejl i og 

risici ved brug af teledata, der anvendes i straffesager, som ikke har været 

kendt blandt efterforskere, anklagere, forsvarere og dommere. 

 

Jeg er enig med Rigspolitiet i, at Rigspolitiets håndtering af teledata har væ-

ret særdeles utilfredsstillende, og jeg er enig i, at det er dybt beklageligt. 

 

 

 

 


